

# Bestyrelsesmøde – den 8. juni 2026, kl. 19-21.30

Fremmødte: Sarah, Birgitte, Thomas, Morten, Momoko (suppleant) og Henrik N (Referent)

## Dagsorden for møde:

|                         |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               |
|-------------------------|-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| <b>Punkt 1.</b>         | <p>Status i gruppen</p> <p>Denne er fra sidst med bliver da det bliver et centralt emne på dagsordenen.</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Ved en fejl er en del af vores forældre kommet ind som medlemmer. Der arbejdes med at få medlemstallet ændret således at det er det reelle antal medlemmer, der fremgår af listen.</li><li>• Dialog om korpskontingent og divisionskontingent – herunder det samlede kontingent, der betales pr leder og lederbørn. Der betales i dag ca. 300 kr. i korpskontingent, 35 kr. i tilskud til Køjløjhus + 40 kr. i divisionskontingent pr. medlem.</li><li>• Birgitte har været til Divisionsrådsmøde i Rold Skov Division, hvor kontingent i grupperne kom op.</li></ul> <p>Vi havde en snak om hvad vi havde af grundudgifter til kontingent - til DDS-korpskontor (365kr.), Rold Skov division 75 kr. (Division 40kr. og Køjløjhus 35kr.) årligt pr indmeldt leder/spejder/passive.</p> <p>Opmærksomhed på at der til udgiften til Køjløjhus kan gives hyttelejerefusion.</p> <p>Vi vil næste gang tage en snak om vi har det rigtige kontingent i vores gruppe. Leder, lederbørn og passive betaler i dag 75 kr. årligt, men vi har en fast udgift på 440 kr. pr stk.</p> <p>Der er regler om at vi som gruppe ikke må betale ledernes kontingent, selvom de yder en stor indsats. De 75 kr. er fastsat for DUF (Dansk Ungdoms Fællesråd) kræver, at et medlem betaler et minimumsbeløb for at tælle som medlem og berettigede til tilskud.</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Hos mikroerne og minierne er man begyndt at fylde op således at man er begyndt at tage højde for sommerens oprykninger.</li></ul> |
| <b>Referat punkt 1.</b> | <p>Status for medlemmer i gruppen</p> <ul style="list-style-type: none"><li>Baby/familiespejd 23 (venteliste 9)</li><li>Mikro 21 (venteliste 13)</li><li>Mini 21 (venteliste 2)</li><li>Junior 24 (venteliste 1)</li><li>Trop 8</li><li>Klan 4</li></ul> <p>I forbindelse med at der er indhentet børneattester, så er en del pårørende pludselig begyndt at stå som medlemmer. Der kan ikke umiddelbart ske fjernelse af disse. <b>Birgitte</b> kontakter divisionen i forhold til hvordan vi får medlemssystemet til at vise det reelle antal medlemmer.</p>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                |

|                         |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      |
|-------------------------|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
|                         | <p>Som vent på sidste bestyrelsesmøde, så dækker kontingentet for flere grene m.m. ikke de reelle udgifter vi har ved hvert medlem.</p> <p>På baggrund af dialog var der enighed om, at bestyrelses på et ekstraordinært grupperådsmøde fremlægger forslag om, at kontingentet fremover fastlægges til 600 kr. pr. halvår for ordinære medlemmer, og 275 kr. pr. halvår for andre medlemmer. Lederkontingentet fastholdes til 75. kr. årligt.</p> <p>Der indkaldes til ekstraordinært grupperådsmøde den 30. juni 2026 kl. 19.00 på Spejdergården.</p> <p><b>Der udsendes indkaldelse (Sarah og Henrik)</b></p> <p>Bestyrelsen mødes kl. 18.30.</p>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  |
| <b>Punkt 2.</b>         | <p>Børneattester/ Ledererklæringer</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Det er efterhånden de fleste forældre hos mikro og mini, der har udfyldt børneattester. Snarest tages fat på junior-forældrene.</li> <li>• Mangler 3 fødselsdage fra mikro 5 mangler godkendelse/udfyldning 4 mangler udfyldelse/godkendelse ved mini og 1 fødselsdage Junior mangler der stadig en del</li> <li>• Der skal falde en beslutning med hvad vi gør ved manglende udfyldelse både ved børn og forældre. Fx en annulleret på en junior</li> </ul>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         |
| <b>Referat punkt 2.</b> | <p>Sarah er i løbende dialog med forældre, der mangler at udfylde fødselsdag eller at få børneattest udfyldt.</p> <p>Hos mikro og mini er vi snart ved at være i mål med børneattester, hos juniorer er der lige blevet sendt ud til forældre, så der er der en del, der mangler endnu.</p> <p>Punktet med børneattester vil også blive et punkt på det ekstraordinære grupperådsmøde.</p> <p>Det blev vendt hvad en manglende børneattest skulle have af konsekvenser ... følgende blev nævnt.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Mangler en spejder (over 15 år) at udfylde børneattest, så er der ikke mulighed for vedkommende at deltage i lejre og mødeaftener ligesom spejderen ikke kan fortsætte gruppen.</li> <li>• For forældre vil en manglende udfyldelse ved børneattest, have den konsekvens, at en forælder ikke kan deltage i arrangementer, mens spejderen ikke vil kunne fortsætte til næste sæson.</li> </ul> <p>Der skal arbejdes med at tydeliggøre, at vi skal have oplysninger om fødselsdato ved indmeldelse.</p> |
| <b>Punkt 3.</b>         | <p>Indkøb</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Der udarbejdes en guide i forhold til brugen af vaskemaskine og opvaskemaskine (Thomas og Birgitte)</li> <li>• Status på internet/kamera. (Thomas)</li> </ul>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                 |
| <b>Referat punkt 3.</b> | Opvaskemaskinen er nu blevet installeret og er nu kørende.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           |

|                         |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     |
|-------------------------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
|                         | <p>Det skal huskes på, at praksis vil være, at dem som fylder den, og sætter den i gang, også sørger for at den bliver tømt samme aften. Man skal således lige vente den 10-15 minutter på at opvasken er afsluttet.</p> <p>Der foregår i øjeblikket grøn pleje, hvor blandt vores hække er klipper, og hvor vores spejdergård også vil blive kalket.</p> <p>I løbet af kort tid vil en elektriker gennemgå elsystemet i værkstedet, ligesom der bliver lavet en udendørs kontakt i brændeskuret, og etableret ekstrakontakter i de to rum for mikro og junior.</p> |
| <b>Punkt 4.</b>         | <p>Gamle beslutninger</p> <p>- Beslutning i forhold til tilskud til de mindre kurser, (plan, puff, mus, parchaka, kurakas)</p>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      |
| <b>Referat punkt 4.</b> | Punktet medtages på næste bestyrelsesmøde i august                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  |
| <b>Punkt 5.</b>         | <p>Grøn pleje/ Oprydning / Arbejdsdag</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Sarah afventer accept på rengørings dato af firma. Prisen for rengøring og vindues pudsnings bliver på 3.500 kr. ekskl. moms Total pris inkl. Moms 4.375kr. Afventer endelig accept af d 11 juni</li> </ul>                                                                                                                                                                                                                                                                        |
| <b>Referat punkt 5.</b> | <p>Den grønne pleje pågår pt. – der er blandt andet klippet hæk og der er arbejdet med ukrudt på parkeringspladsen.</p> <p>Sarah har dialog med rengøringsfirma for at få gjort en god rengøring inden jubilæum.</p> <p><b>Alle lederne</b> er blevet bedt om at gøre rent i grenrummene, så de fremgår pænt inden jubilæum.</p>                                                                                                                                                                                                                                    |
| <b>Punkt 6.</b>         | <p>Tjek filtre på varmepumperne og på Brandpumpe</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Er rensat i januar 2026</li> <li>- Er testet i Maj 2026 – Der skal sættes dymo på, når de er testet</li> </ul>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        |
| <b>Referat punkt 6.</b> | <p>Varmepumperne ... Er senest testet i maj 2026</p> <p>Brandpumper ... <b>Thomas</b> sætter dymo på brandpumperne.</p>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             |
| <b>Punkt 7.</b>         | <p>Jubilæum</p> <p>Der er bestilt mærker til jubilæum.</p> <p>Der inviteres gamle spejdere til den onsdag aften, hvor vi har oprykning. Der laves opslag på vores facebookside om arrangementer, hvor forældre og spejdere inviteres. Der inviteres også gamle spejdere og bestyrelsesmedlemmer, der har haft en længere varende aktivitet i gruppen.</p> <p>Der skal laves oversigt over de aktiviteter/organisering, der skal være på dagen. Der skal laves indkøbsliste til Thomas.</p>                                                                          |

|                  |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        |
|------------------|--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| Referat punkt 7. | <p>Der mødes til normal mødetid, og fra kl. 18.40 er der oprykning til de nye grene.</p> <p>Kl. 19.00 er der Velkomst ved gruppeleder, og der vil være en kort tale af formanden for kommunens "Lokale Fællesskaber-, Kultur- og Fritidsudvalg" Thøger Elmelund Kristensen, ligesom Birgitte vil sige et par ord.</p> <p>For gæsterne vil der være rundvisning på Spejdergården (husk at få orden på jeres grupperum), og der vil blive serveret kage (til serviet) og serveret kaffe, the og saft.</p> <p>Spejderne skal selv medbringe en kop.</p> <p>KL. 19.30 er der udlevering af jubilæumsmærke til de fremmødte spejdere</p> <p>Birgitte står for indkøb til aftenen, mens Thomas sørger for det praktiske forløb. Bestyrelse møder i god tid og hjælper hvor de kan hjælpe.</p> <p>Der udsendes en huskemail til alle spejdere og forældre, og arrangementet men også om at de skal huske at tilmelde sig til aftenen.</p> <p>Der udsendes invitation til samarbejdspartnere og sponsorer.</p> |
| Punkt 8.         | Der laves et stofmærke som gruppe-optagsmærke. Hvordan ser det ud med stofmærke? (Birgitte)                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            |
| Referat punkt 8. | <p>Punktet haster ikke, da mærkerne først skal bruges til foråret.</p> <p><b>Birgitte</b> har opgaven</p>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              |
| Punkt 9.         | <p>Punkter fra "mus-samtale" spørgsmål.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Tonen/snakken om de udfordrende spejdere og de ældre grene., Vi <b>SKAL</b> handle nu. (Sarah uddyber)</li> <li>- Er der tid til skifte, hvordan og hvorledes? (Sarah uddyber)</li> <li>- Hvordan får vi mere på tværs af grenene.? (Sarah uddyber)</li> <li>- Forslag til mødetider, mikro/mini 17-18:30 Junior/trop 17:30-19:30</li> </ul>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      |
| Referat punkt 9. | <p>Sarah redegjorde for de input, der pt. var kommet omkring "MUS-samtalerne" blandt lederne.</p> <p>Tonen skal forbedres spejderne i mellem, hvor der både blandt de ældste spejderne mellem ikke tales pænt, men også mellem lederne er en negativ tilgang til den måde det kører på i de ældste grene.</p> <p>Sarah har gjort sig tanker om, at udfordringerne er i struktur og lederkabale for de to store grene. Det er vigtigt, at det gøres klart at det ikke er acceptabelt med den tone der føres – denne opgave ligger i første omgang hos lederne af de pågældende grene.</p> <p>Det skal overvejes, hvordan vi fremover får en mere glidende overgang mellem de enkelte grene i forbindelse med oprykning, og hvordan grenene generelt bliver bedre integreret med hinanden.</p>                                                                                                                                                                                                           |

|                          |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   |
|--------------------------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
|                          | <p>Hos mikro og mini snakkes om aktiviteter på tværs af grenene i løbet af året, og en overvejes en "overdragelse" af de nye spejdere, så de kan få den bedste opstart i en ny gren.</p> <p>Det kan overvejes om oprykning skal ske tidligere på året – eksempelvis i maj, så spejderne kan nå at komme lidt ind i de nye grene inden man går på sommerferie.</p> <p><b>Emnet medtages på et kommende ledermøde.</b></p> <p>Der er blevet rejst forslag om ændrede mødetider, så det ikke er så sent for spejderne inden vi er færdige.</p> <p>Forslaget om ændrede mødetider vil skulle vendes i ledergruppen, da det er vigtigt, at lederne kan få det indpasset i deres daglig dag.</p> <p><b>Emnet medtages på et kommende ledermøde.</b></p> |
| <b>Punkt 10.</b>         | Lederkabalen, høre lidt sammen med punkt 2 i nr. 9.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               |
| <b>Referat punkt 10.</b> | Det er vigtigt, at lederne går til leder kabalen med en indstilling om, at man ikke kun låser sig på enkelt gren. Dette gør at lederkabalen let bliver låst, og at ledere bliver "tvunget" til at tage ledige grene for at få det til at gå op.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   |
| <b>Punkt 11.</b>         | Lukket punkt, kun forbeholdt bestyrelsen.<br>Sarah uddyber                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        |
| <b>Referat punkt 11.</b> | <p>Punktet blev drøftet.</p> <p><b>Sarah og Henrik tager den videre kontakt.</b></p>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              |
| <b>Punkt 12.</b>         | Evt.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              |
| <b>Referat punkt 12.</b> | <p>Der har igen været eksempel på at spejdere har løbet rundt på taget af shelterne. Disse blev sidste år repareret for 12.000 kr., så vi har alle en forpligtigelse til at passe på dem.</p> <p>Hos mikro er det meldt ud, at bliver mikro set i at være på sheltertagene, så giver det automatisk fri en gang fra spejder.</p>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  |

|                                                                                                                                                                                                                                         |
|-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| <p>Datoer i gruppen:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Fællesspisning d. 24. juni kl. 18 på Kjeld H.</li> </ul> <p>Kommende bestyrelsesmøder:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>D. 24. August kl. 18-20:30</li> </ul> |
|-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|

**Vigtige datoer for kassereren:**

| <b>Dato</b> | <b>Opgave</b>                                  |
|-------------|------------------------------------------------|
| 1/1         | Indkaldelse til generalforsamling              |
| 1/2         | Årsregnskab: Fremsende til revisor             |
| 1/2         | Ansøgning om aktivitetstilskud                 |
| 1/2         | Ansøgning om tilskud til lederuddannelse       |
| 1/3         | Årsregnskab: Fremsende før grupperådsmøde      |
| 1/4         | Indsende regnskab for sidste års lokaletilskud |
| 1/11        | Ansøgning om lokaletilskud                     |
| 1/12        | Indsende budget for kommende år                |